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Zápis č. 2/2023 z 2. jednání AS FEK ZČU 
ze dne 15. 2. 2023 

 
Přítomní senátoři: doc. PaedDr. Jaroslav Dokoupil, Ph.D.; doc. PaedDr. Dana Egerová, Ph.D.; 
doc. RNDr. Mikuláš Gangur, Ph.D.; Ing. Pavlína Hejduková, Ph.D.; Oliver Juhász; doc. RNDr. Jan 
Kopp, Ph.D.; Daniel Kubánek; Ing. Marta Nosková, Ph.D.; Ing. Alena Palacká; Vladislav Peka; 
Milan Suchomel; Ing. Mgr. Milan Svoboda, Ph.D.  
 
Omluvení senátoři: PhDr. Čestmír Jarý; Veronika Medková; doc. Ing. Petra Taušl Procházková, 
Ph.D. 
 
 
Přítomní hosté: doc. Ing. Michaela Krechovská, Ph.D.; Ing. Jan Tlučhoř, Ph.D. (dále v textu bez 
plných titulů). 
 
Přítomno: 12 senátorů (12 senátorů bylo po celou dobu) 
 AS FEK ZČU byl po celou dobu jednání pléna usnášeníschopný. 
 
Program: 

1. Úprava podmínek přijímacího řízení Fakulty ekonomické ZČU pro akademický rok 
2023/2024 pro cizince 

2. Garantující katedry studijních programů a principy rozdělování studujících 
3. Různé 
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Předsedkyně AS FEK ZČU Hejduková přivítala všechny přítomné senátory a hosty na 2. jednání 
pléna AS FEK ZČU. Skrutátory byli předsedkyní AS FEK ZČU Hejdukovou jmenováni senátoři 
Svoboda a Kopp.  Program 2. jednání AS FEK ZČU byl schválen všemi přítomnými senátory. 

 

1. Úprava podmínek přijímacího řízení Fakulty ekonomické ZČU pro 
akademický rok 2023/2024 pro cizince 

Děkanka FEK ZČU Krechovská představila úpravu podmínek přijímacího řízení FEK ZČU pro 
cizince, týkající se všech platných vyhlášek pro přijímání studentů do studia na FEK ZČU. Znění 
vyhlášky bylo odsouhlaseno právním oddělením ZČU a odpovídá zákonu č. 67/2022. 

Senátor Kopp vznesl dotaz ohledně studentů, kterých se v současnosti dotýká úprava 
podmínek. Proděkan Tlučhoř odpověděl, že se jedná cca o 20 studentů, jejichž studijní 
prospěch odpovídá v průměru trendu na FEK ZČU, nicméně podrobněji úspěšnost těchto 
studentů zkoumána nebyla.  

Senátorka Palacká vznesla dotaz ohledně možné kontroly dosaženého stupně vzdělání 
v momentě, kdy žadatelé o přijetí na studium nahradí doložení potvrzení o dosaženém 
vzdělání čestným prohlášením. Proděkan Tlučhoř reagoval tím, že je zde možná kontrola 
s databází ukrajinského Ministerstva školství, nicméně dosud ke kontrole nebylo přistoupeno, 
neboť Ti, kterých se výjimka týkala, v převážném množství potvrzení o absolvování studia 
doložili. 

Senátor Gangur se tázal, zda nemůže být výjimka pro cizince označena za diskriminační 
vzhledem ke studentům, kterých se úprava vyhlášek netýká. Dále se zeptal na požadovaný 
stupeň znalosti českého jazyka, jenž je nastaven i na doktorském studijním programu, kde je 
umožněna zkouška na ÚJP. Vzhledem k tomu, že úprava podmínek vychází ze zákona č. 
67/2022, případné spory ohledně diskriminace by dle proděkana Tlučhoře neměly být 
problematické. 

Předkladatel návrhu usnesení: Děkanka doc. Ing. Michaela Krechovská, Ph.D. 

Návrh usnesení: 

Akademický senát FEK ZČU schvaluje Vyhlášku č. 1DV/2023 děkanky FEK ZČU - Úprava podmínek 
přijímacího řízení Fakulty ekonomické ZČU pro akademický rok 2023/2024 pro cizince dle zákona 
č. 67/2022. 

 

Celkem přítomno senátorů:  12 Hlasů pro usnesení:  12 Hlasů proti usnesení: 0 Zdrželo se hlasů: 0 

Výsledek hlasování: USNESENÍ BYLO SCHVÁLENO. 
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2. Garantující katedry studijních programů a principy rozdělování 
studujících 

Děkanka FEK ZČU Krechovská uvedla směrnici o garantujících katedrách studijních programů 
bakalářského a navazujícího studia. Garantující katedry byly stanoveny na základě jednání 
proděkana pro studijní a pedagogické záležitosti Tlučhoře a vedoucích jednotlivých kateder. 
Kritéria pro určení garantující katedry spočívají v tematické oblasti zaměření kvalifikačních 
prací, jejich zadávání a poté v přípravě a realizaci státních závěrečných zkoušek. K rozdělování 
studentů by mělo docházet na začátku letního semestru prostřednictvím sběru preferencí 
studentů. Datum a čas zaslané preference bude směrodatným hlediskem pro přiřazení 
studentů, a to vzhledem ke kapacitám jednotlivých kateder. Agendu spojenou s rozdělováním 
na garantující katedry bude realizovat proděkan pro studijní a pedagogické záležitosti a 
studijní oddělení fakulty. 

Senátor Gangur rozvinul diskusi, jak postupovat v případě, že preference studentů získané na 
začátku semestru nebudou v konečném důsledku korespondovat s tématem a vedoucím 
práce, které si student zvolí. Vzhledem k nastavení systému by k těmto případům docházet 
nemělo. 

Dle proděkana Tlučhoře je možné, že preferencím studentů nebude vzhledem ke kapacitám 
kateder vždy vyhověno, nicméně bude se jednat o záležitost v řádech jednotlivců.  

Byl též vznesen návrh, zda nebrat u preferencí v úvahu studijní průměr. Využití studijního 
průměru jakožto směrodatného kritéria pro určení preferencí však bylo na základě 
dosavadních zkušeností s ohledem na jednání studentů (zápisy méně náročných předmětů, 
posun předmětů do jiných ročníků apod.) a také vzhledem k náročnosti proveditelnosti 
zavrženo.   

   

Předkladatel návrhu usnesení: Děkanka doc. Ing. Michaela Krechovská, Ph.D. 

Návrh usnesení: 

Akademický senát FEK ZČU schvaluje Směrnici č. 1DS/2023 děkanky Fakulty ekonomické ZČU - 
Garantující katedry studijních programů a principy rozdělování studujících mezi garantující 
katedry. 

 

Celkem přítomno senátorů:  12 Hlasů pro usnesení:  12 Hlasů proti usnesení: 0 Zdrželo se hlasů: 0 

Výsledek hlasování: USNESENÍ BYLO SCHVÁLENO. 

3. Různé 

Děkanka FEK ZČU Krechovská seznámila přítomné senátory s problematikou řešenou na RVŠ 
– novelou zákoníku práce (změny v DPP a DPČ, které by dohody přibližovaly ke klasickým 
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pracovním poměrům; home office aj.), která je pro prostředí vysokých škol a FEK ZČU 
nevhodná. Dále byli senátorky a senátoři seznámeni s vývojem mezd a rozpočtu VŠ (podílu 
výdajů na VŠ na kapitole MŠMT, který během posledních 10 let významně klesl, stejně tak jsou 
průměrné mzdy odborných asistentů na VŠ pod úrovní mezd na ZŠ a SŠ). Vzhledem ke 
schválenému rozpočtovému okruhu děkanka FEK ZČU Krechovská očekává, že finanční 
prostředky, které FEK obdrží, budou na úrovni předchozího roku. Bylo také zvoleno pravidlo 
pro alokaci dodatečných finančních prostředků pro výuku ukrajinských studentů. 

Senátorka Egerová vznesla dotaz ohledně situace na FF ZČU s ohledem na reakce 
ke mzdovému ohodnocení na jiných FF v ČR. K danému nejsou známy žádné informace. 

Předsedkyně Hejduková následně poděkovala přítomným za účast na 2. jednání AS FEK ZČU,   
připomněla, že další jednání pléna AS FEK ZČU je plánováno na 15. 3. 2023 ve 13 h a ukončila 
jednání. 

V Plzni dne 15. února 2023 

Zapsala: Ing. Alena Palacká  
Doplnila a schválila: Ing. Pavlína Hejduková, Ph.D.  
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PŘEHLED USNESENÍ: 

2/1 
Akademický senát FEK ZČU schvaluje Vyhlášku č. 1DV/2023 děkanky FEK ZČU - 
Úprava podmínek přijímacího řízení Fakulty ekonomické ZČU pro akademický rok 
2023/2024 pro cizince dle zákona č. 67/2022. 

2/2 
Akademický senát FEK ZČU schvaluje Směrnici č. 1DS/2023 děkanky Fakulty 
ekonomické ZČU - Garantující katedry studijních programů a principy rozdělování 
studujících mezi garantující katedry. 

 


